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Chiritou, despre comasarea cu alte institutii: Noi suntem agnostici, n-avem foarte

multa osânza

Consiliul Concurentei poate functiona cum  este acum, dar nu este ''atât de împotriva'' sa se comaseze cu

alte  institutii pentru ca ''suntem mai saraci decât ceilalti", a afirmat,  joi, presedintele institutiei, Bogdan

Chiritoiu.

"Noi suntem aici agnostici. Mi-a zis cineva la guvern ca 'ati fi ruda  saraca'. Da, noi suntem finantati de la bugetul

de stat, nu avem atâtea  fonduri proprii, avem salarii mai mici, deci suntem mai saraci decât  ceilalti si de asta,

poate, nu suntem atât de împotriva. Deci, noi  suntem, repet, agnostici. Putem functiona cum suntem acum, cred ca

functionam destul de bine. N-avem foarte multa osânza, la noi s-a  aplicat legea privind restructurarea. Am

desfiintat posturile libere, am  desfiintat postul de conducere suplimentar. E destul de plata  institutia, un singur

post de sef serviciu am desfiintat. Am aplicat  ordonanta de restructurare, nu ne-am exceptat cum s-au exceptat alte

institutii. Problema este ca nu e atât de mult de taiat de la noi fata  de alte institutii, cred. Dar, repet, ce va decide

Guvernul, aia o sa  facem. Daca vor, lucram asa cum suntem acum, daca vor sa ne integram cu  alte institutii,

putem sa facem asta", a transmis acesta.

Chiritoiu a precizat ca a trimis la Parlament o situatie cu institutiile de concurenta din Europa si cu atributiile

acestora.

"Sunt exemple - si le-am trimis situatia - în Europa în care  institutiile de concurenta au un set de alte atributii, cum

si noi avem.  Ati vazut: reglementare feroviar, naval si asa mai departe - si noi  avem si alte lucruri decât strict

concurenta. Deci, le-am trimis  situatia asta la Parlament. Sunt doar trei tari în care concurenta,  energia,

telecomunicatiile sunt la un loc. Se poate si asta. Este o  decizie care nu cred ca se poate lua de azi pe mâine.

Trebuie analizat.  Diavolul e în detalii, poate sa iasa si bine si prost. Conteaza cum o  faci", a spus el.

Potrivit acestuia, pe termen scurt, economiile ar veni în prima faza din zona de administrare.

"Pe termen scurt, daca lumea se asteapta la economie, economiile ar fi  probabil din zona de administrare într-o

faza initiala. O conducere  trebuie sa-i pui, probabil ca ar fi mai putine functii de conducere  decât are fiecare

institutie în parte acum, dar, oricum, economiile,  repet, nu va asteptati sa fie ceva extraordinar din primul moment.

Cred  ca ar fi mai degraba pe zona de functionare. Desigur, în timp, poti sa  dezvolti sinergii, poti sa vezi ca de

fapt, uite, staff-ul dintr-o parte  stie niste lucruri care ar putea fi utile în alta parte, dar asta n-o  sa faci din primul

an. În primul an, repet, la achizitii publice nu ne  mai trebuie atâtea, la resurse umane nu ne mai trebuie atâtia", a

aratat  Bogdan Chiritoiu.

Presedintele autoritatii de concurenta a subliniat ca "marea suferinta"  este IT-ul, unde nu are specialisti în special

pe partea de  investigatii.

"Nu as spune ca am deficit de personal pe ansamblu. Problema e ca  daca-ti pleaca, îti pleaca aia mai buni de multe

ori, nu îti pleaca aia  care nu-s asa buni, la aia semnez foarte repede, de-abia astept uneori.  Sunt foarte bucuros

când vad o cerere, dar rareori se întâmpla asta. De  obicei, pleaca cei care ai vrea sa nu-ti plece. Daca îti pleaca un 

jurist bun, un economist bun, asta e o pierdere si e o problema ca nu  poti sa recrutezi, iar pe oameni trebuie sa-i si

formezi. Chiar daca  angajezi un om bun, un om tânar bun ai nevoie de câtiva ani ca sa poata  sa-ti conduca o

investigatie. Marea noastra suferinta e IT-ul. La IT,  pentru ca toti sunt functionari publici, au acelasi salariu.

Pentru  unele specializari sau pentru unii oameni salariul nu e rau la Consiliu,  dar pentru un jurist foarte bun nu

concuram cu o firma de avocatura.  Acum avem sase oameni pe IT. Pe partea de functionare ne descurcam, dar  pe

partea cu investigatiile, într-adevar, vrem oameni care sa poata sa  mearga sa intre în computerele alora, sa stie sa
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acceseze datele, sa  prelucreze, sa gaseasca ce ne intereseaza pe noi din noianul ala de  date. Ne trebuie oameni

care sa fie buni, sa se pregateasca, sa învete  lucrurile noi, ca domeniul se dezvolta rapid, sa învete softuri noi", a 

explicat Chiritoiu, adaugând ca salariati ai institutiei au plecat la  Comisia Europeana sau în ministere.

Premierul Marcel Ciolacu a declarat la jumatatea lui ianuarie ca, în  cursul acestei luni, va începe o reorganizare si

o comasare a agentiilor  din cadrul Secretariatului General al Guvernului si a aparatului  propriu de functionare al

Guvernului.

Totodata, el a anuntat ca în cadrul coalitiei urmeaza sa fie prezentata  si o analiza a situatiei privind consiliile de

administratie din  companiile de stat.

Potrivit unor informatii aparute în presa, unul dintre scenarii prevede comasarea Consiliului Concurentei, cu

ANRE si ANCOM.
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